
ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΡΑΔΟΒΙΖΙΝΩΝ ΑΡΤΑΣ

Αθήνα 3 Ιουλίου 2022

Τοποθέτηση Λιάνας Κανέλλη – ΚΚΕ
στην Ημερίδα της Ομοσπονδίας Ραδοβιζινών Άρτας στις 26 Ιουνίου 2022 με θέμα:

«Η Εγκατάλειψη των Ορεινών Χωριών
Τα Μεγάλα και Διαχρονικά Προβλήματα των Ραδοβιζίων Άρτας»

Το κείμενο προέκυψε από την απομαγνητοφώνηση της τοποθέτησης της κυρίας Κανέλλη, Βουλευτή
Α’ Αθηνών, εκπροσώπου της Κοινοβουλευτικής Ομάδας του ΚΚΕ, την οποία έκανε εξ’ ακοής ο
Γιώργος Μανιώτης, Πρόεδρος της Ομοσπονδίας, από ηχητική καταγραφή την οποία έκανε τρίτο
πρόσωπο που παρακολούθησε την Ημερίδα.
Το ηχητικό της τοποθέτησης της κ Κανέλλη (το οποίο ηχητικό αποδίδει πολύ καλύτερα τα νοήματα
από όσα το κείμενο προσπαθεί να αποτυπώσει αλλά χωρίς το ύφος, τον τόνο και τον χρωματισμό
της φωνής της ομιλήτριας) είναι διαθέσιμο στο σύνδεσμο:
https://drive.google.com/file/d/1ZTNJIS7jZby_fqxMX0a4ccCoTvIZ7lxH/view?usp=sharing

Δεν πολιτεύομαι στην περιοχή, δεν κάνω ψηφοθηρία, δε θα κολακέψω κανέναν.

Έλκω κι εγώ την μακρινή καταγωγή μου από την περιοχή με προπάππο που ήταν Καστριώτης, μετά
πήγαν στο Αγρίνιο και μετά Επτάνησα.

Την Επανάσταση στα Ραδοβίζια την κάνατε το 1854 κι εγώ γεννήθηκα το 1954 οπότε υπάρχουν 2
συναισθηματικοί λόγοι που βρίσκομαι σήμερα εδώ με βάση το 54 και λόγω καταγωγής.

Ο πραγματικός λόγος που είμαι εδώ είναι οι θέσεις ΚΚΕ και οι άμεσες θέσεις που προτείνω.

Για το παράδειγμα της Κύπρου που αναφέρθηκε, θεωρώ ότι δεν μπορεί να συγκριθούν τα δικά μας
ορεινά, κατά βάση κτηνοτροφικά, με τα ορεινά της Κύπρου που είναι ένα ολόκληρο κράτος και μάλιστα
υπό κατοχή. Δεν είναι ίδια τα μεγέθη ούτε οι συνθήκες.

Το γάλα παραδόξως είναι ζητούμενο σήμερα λόγω του πολέμου στην Ουκρανία, το γάλα αναζητούν οι
Αμερικανοί.

Μόνο το 2% επί του τζίρου του 2021 που δίνει η κυβέρνηση για να λυθούν τα προβλήματα, δεν φτάνουν.
Για τους κτηνοτρόφους συγκεκριμένα: δεν φτάνουν για να ζήσουν, δεν βγαίνουν. Ανεβασμένα κόστη,
ανεβασμένες τιμές, πάλι δεν βγαίνουν οι παραγωγοί. Δεν αποζημιώνει το κράτος 100% όπως θα έπρεπε.
Υπάρχουν προβλήματα και πολλές ζημιές από πολλές πλευρές (λύκοι , αρρώστιες, κτλ).

Ερώτηση: Μπορεί να μείνει ο κόσμος στην περιοχή εάν δεν αλλάζει κάτι ριζικά; Και αυτό γίνεται κατ’
εξακολούθηση. Ο κόσμος τους ψηφίζει ξανά και ξανά αλλά κάτι ριζικό δεν γίνεται. Πρέπει να αλλάξει η
πολιτική. Η πολιτική δεν μπορεί να αλλάξει ούτε με ευχολόγια ούτε με υποσχέσεις. Μπορεί να αλλάξει
μόνο με χρήματα, με επενδύσεις και με σχεδιασμό για τις λαϊκές ανάγκες.

Οι απόδημοι έπρεπε να έχουν απαλλαγή από τα διόδια. Με αυτές τις συνθήκες κόστους ζωής έπρεπε να
μην έχουμε διόδια και για να ενισχυθεί η περιοχή ειδικά. Χρειάζεται απαλλαγή διοδίων τουλάχιστον για
τους ανθρώπους από αυτή την περιοχή.

Χρειάζονται υποδομές.

Πρόβλημα με τις υποδομές: πανάκριβοι δρόμοι αλλά χωρίς παράδρομους για να φτάσουμε μέχρι τα
χωριά.

Μιλάμε για πολιτισμό.
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Πόσα σχολεία έχουν έρθουν εκδρομή στα Ραδοβίζια; Έχει έρθει καμία εκδρομή από την Άρτα ή από τους
γύρω νομούς ή από τη Γεωπονική Σχολή για παράδειγμα; Απάντηση: ΟΧΙ. …άρα: πολιτισμός δεν
υπάρχει. Μιλάμε για μια συνολικά διαφορετική αντίληψη ως προς το τι είναι πραγματικά ο πολιτισμός, ο
αθλητισμός και οι πολιτιστικές εκδηλώσεις. Έχει αξία που μιλάμε με έναν σύλλογο σαν αυτόν γιατί
ευτυχώς που υπάρχουν έστω σύλλογοι σαν αυτόν εδώ οι οποίοι, εάν δεν υπήρχαν, θα είχαμε ξεπούλημα
όπως γίνεται στην Ιταλία που πουλάγανε χωριά με 1 ευρώ…!!! Αυτή είναι η αλήθεια και δεν διαφέρει
από τα άλλα χωριά.

Άμεσα να απαιτήσετε να μπει με κόστος του κράτους τοπική συγκοινωνία μεταξύ των χωριών μεταξύ
τους. Δεν μπορεί να τα περιμένουμε και αυτά από τους χορηγούς, δεν πρέπει να ζούμε από τους
χορηγούς. Και λεωφορεία για μπάνια στη θάλασσα να μπουν. Για να ανέβει η ποιότητα ζωής. Για να μην
γίνουν τα χωριά να είναι μόνο ΚΑΠΗ.

Δεν πρέπει να ζούμε με χορηγούς. Πρέπει να υπάρξει κράτος.

Χρειάζεται να γίνει Κρατικό Κέντρο Υγείας, πλήρως στελεχωμένο. Με έξοδα του κράτους.

Καίριο: οι υποδομές. Διακοπές ρεύματος. Ίντερνετ. Συγκοινωνία.

Ξέρετε όλοι πολύ καλά τι χρειάζεται να γίνει. Χρειάζονται χρήματα. Χρειάζεται παρέμβαση του κράτους.
Αν δεν έχετε βρει τον τρόπο να το απαιτήσετε και αγωνίζεστε επιβιοτικά να κρατηθείτε στα χωριά και να
θέλετε να κρατήσετε τα παιδιά σας έστω και σαν επισκέπτες, …απλά δεν γίνεται έτσι, χρειάζονται
υποδομές. Και αυτά δεν είναι εξωφρενικά κονδύλια.

Η Ήπειρος παραμένει μία από τις 11 πιο φτωχές περιοχές της Ευρώπης. Και δεν είναι λόγω τεμπελιάς, ή
έλλειψης εξυπνάδας, ή να πρέπει ο τουρισμός να εξαντλείται μόνο σε ένα γεφύρι: «το είδαμε το γεφύρι,
πάμε παρακάτω». Το γεφύρι έχει σημασία άμα συνδέει ανθρώπους, άμα περνάνε άνθρωποι. Δεν είναι
μόνο για τουριστική αξία ή για πολιτισμική αξία. Δεν είναι μόνο για σύμβολα. Αλλά είναι όταν έχεις να
πετάξεις τα σκουπίδια σου, όταν πρέπει να κανονίσεις τα ζώα σου, πώς θα αντιμετωπίσεις τη μετακίνηση,
κτλ.

Χρειάζονται κονδύλια συγκεκριμένα για την ανάπτυξη της περιοχής. Δεν γίνεται να καταθέτονται
αιτήματα σαν τα δικά σας και οι 9 στις 10 απαντήσεις (τις οποίες παίρνετε κι εσείς όπως και άλλοι για
τέτοιο θέμα), να μην καλύπτουν την ανάγκη επειδή συγκρίνονται άμεσα με άλλες περιοχές και να
απορρίπτονται με αυτό το σκεπτικό. Δεν το λένε άμεσα στη Βουλή, αλλά στο λένε πλαγίως, από κάτω.
Ναι, αλλά τι θα γίνει; Πώς θα λυθεί το πρόβλημα; Για αυτό πρέπει να το αντιμετωπίσει κάποιος ως
Κεντρική Βασική Πολιτική. Από το 1974 ως σήμερα έγιναν κάποια πραγματάκια αλλά ρωτάω: έγιναν
τόσα όσα χρειάζονταν για να μείνετε στα χωριά; ΟΧΙ.

Η πρότασή μου είναι ότι πρέπει να ανατρέψετε αυτή την κεντρική πολιτική και για να γίνει αυτό πρέπει
να την ανατρέψετε με την ψήφο σας, με τη δράση σας, τις θέσεις σας, με τις απαιτήσεις σας και με το
πολιτικό κόστος για αυτόν που θέλει να αντιμετωπίσει το πρόβλημα στα ίσα. Αλλιώς να γυρίσουν τα
παιδιά, αποκλείεται. Η ανεργία μαστίζει όλη τη χώρα.

Και οι μεγάλες κουβέντες για την καινοτομία και την καινοτομική γεωργία και για όλα αυτά τα
καινοτομικά, οδήγησαν όλο τον κόσμο σε όλο τον κόσμο σήμερα να ψάχνει για στάρι. Για στάρι ψάχνει
και για αποθήκες για να το βάλει. Ο μικρός κτηνοτρόφος με τη μικρή μονάδα αποκομμένος μάλιστα και
οδικά και με πολλά προβλήματα, τι θα πει στο παιδί του; Να μείνει εδώ; Θα το διώξει το παιδί. Αυτό θα
κάνει και είναι φυσιολογικό.

Ο κόσμος ζει εκεί για να μπορέσει να διώξει το παιδί του από το χωριό. Και αυτό σήμερα είναι
φυσιολογικό. Άρα λοιπόν όταν ακούω ότι τα σχολεία κλείνουν και δεν υπάρχει ούτε η έννοια του
επισκέπτη σχολείου ενώ μιλάμε για ομορφιά και αυτή την ομορφιά δεν τη βλέπει κανείς, τότε εγώ τι να
προωθήσω αν μιλήσω σε ένα κανάλι για τα Ραδοβίζια;

Κανείς δεν ξέρει για τα Ραδοβίζια. Μιλάω σοβαρά. Αν μιλήσω για την επανάσταση του 1854 στα
Ραδοβίζια, θα την ξέρει κανένας; Αν πω κάτι για τον Καραϊσκάκη, ναι, θα ξέρουν. Για τα Ραδοβίζια ΟΧΙ.
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Αυτό είναι κεντρική πολιτισμική, επικοινωνιακή, οικονομική, κοινωνική, κτλ πολιτική. Και αυτή πρέπει
να αλλάξει από τη ρίζα της. Εγώ τι να κάνω; Να ρωτήσω στη Βουλή; Ξέρετε τι απαντήσεις θα πάρω από
την εξουσία που έχουμε από το 1974 μέχρι σήμερα.

Το ΚΚΕ ξέρει ότι δεν βγαίνει αποτέλεσμα από Ερωτήσεις αλλά το παλεύει και κάνει αγώνα.

Οι έκτακτες συνθήκες χρειάζονται έκτακτα μέτρα. Τα έκτακτα μέτρα όμως απαιτούν αναγνώριση των
τακτικών σφαλμάτων. Το ΚΚΕ είναι εδώ για όλα. Για ότι θέλετε. Είμαστε εδώ για αυτά που θέλετε, για
αυτά που δεν θέλετε και για αυτά που δεν έχετε σκεφτεί. Και θα κάνουμε και αυτά που μπορούμε και
αυτά που δεν μπορούμε. Καλό καλοκαίρι και ευχές.
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